
VÝSLEDKY ZPĚTNÉ VAZBY VEŘEJNOSTI
K MOŽNOSTEM REVITALIZACE PARKU ANTONÍNA ENGELA

➢ Online anketa proběhla v období 21. 3. až 10. 4. 2024 za účasti 416 respondentů.
➢ Ankety se zúčastnili především respondenti mladé a střední generace.

○ Díky spolupráci se ZŠ Nedvědovo náměstí tvoří 13 % respondenti do 18 let
○ Podíl mladých dospělých do 29 let činí 11 %.
○ Nejpočetněji zastoupeni jsou třicátníci (25 %) a čtyřicátníci (24 %).
○ Podíl respondentů nad 60 let je nízký (8 %).

➢ Výrazně převažují respondenty z nejbližšího okolí parku (60 %) následováni respondenti vzdálenějších částí Podolí (21 %).

➢ Účelem ankety bylo zjistit názor návštěvníků parku na hlavní opatření navrhované v koncepční studii pro správu a revitalizaci parku.
Jako podklad pro tvorbu ankety posloužily podněty z veřejného setkání k revitalizaci parku, které se uskutečnilo 12. 3. 2024
v ZŠ Nedvědovo náměstí. Souhrn podnětů ze setkání je přílohou této zprávy.



Níže uvedená tabulka souhrnně vyjadřuje postoje respondentů k jednotlivým návrhům.

návrh rozhodně
souhlasí

spíše
souhlasí

spíše
nesouhlasí

rozhodně
nesouhlasí

neví/neumí
posoudit

Navrhujeme zrušit 7 metrů širokou asfaltovou cestu vedoucí parkem
Antonína Engela ve zcela nelogické trase a vytvořit síť parkových cest
vedoucích v přirozených směrem pohybu veřejným prostranstvím.

58 % 27 % 8 % 5 % 2 %

Do doby, než bude široká asfaltová cesta odstraněna, může být
oživena uměleckým graffiti.

25 % 25 % 20 % 26 % 4 %

Otevřené veřejné prostranství v předpolí Podolské vodárny je
vhodným místem pro konání příležitostných komunitních a kulturních
akcí, trhů nebo zimního bruslení. K tomuto účelu navrhujeme vytvořit
mlatovou, vodě prostupnou plochu o rozměrech cca 40 x 15 metrů.

48 % 27 % 7 % 16 % 2 %

Zlepšení osvětlení podél parkových cest přispěje ke zvýšení pocitu
bezpečí prochazečů po setmění a sníží množství sociálně
patologického chování v parku.

68 % 22 % 6 % 2 % 2 %

V parku Antonína Engela je třeba zachovat a podpořit průhledy
na průčelí vodárny. Od ulice Podolská není potřeba vytvářet
výraznější vegetační clonu. Naopak je žádoucí snížit objem některých
keřů v zájmu zvýšení přehlednosti prostoru. Od Podolského nábřeží
je vhodné ponechat průhled k vltavskému břehu. V zimních měsících
je možný výhled až k Petřínu.

28 % 30 % 18 % 16 % 8 %

Důležitým krokem pro oživení parku Antonína Engela je vybudování
menšího vkusného objektu (optimální rozloha cca 70 m2), který bude
sloužit jako komunitní prostor a kavárna. Bude místem setkávání
s možností vnitřního i venkovního sezení a koupě občerstvení.
Může také sloužit jako zázemí pro příležitostné akce ve veřejném
prostoru.Rozhodně se nemá jednat o stánek s rychlým občerstvením
a pivem do kelímku.

47 % 24 % 8 % 18 % 3 %



Psí hřiště má být v parku zachováno. Mělo by být přesunuto do méně
exponovaného prostoru blíže ulici Podolská.

31 % 31 % 11 % 14 % 13 %

Vzhledem k frekvenci venčení a výcviku psů v parku Antonína Engela
by bylo vhodné v blízkém okolí zřídit ještě jedno psí hřiště či agility
hřiště.

24 % 22 % 23 % 15 % 16 %

V místech vyznačených v mapě navrhujeme vytvořit nové protilehlé
vstupy do areálu sportoviště z ulice Podolská a Podolského nábřeží.

42 % 35 % 10 % 5 % 8 %

Navrhujeme vybudovat novou bezbariérovou cestu parčíkem
za dětským hřištěm. Tato cesta by mohla nahradit stávající rozbité
schodiště a na něj navazují cestu.

51 % 34 % 6 % 2 % 7 %

NEJVÍCE POPTÁVANÉ NÁVRHY
podle podílu respondentů, kteří odpověděli, že by tuto změnu určitě ocenili

➢ zlepšení osvětlení 68 %
➢ zrušení asfaltové cesty 58 %
➢ bezbariérová cesta parčíkem za hřištěm 51 %
➢ plocha pro konání akcí 48 %
➢ kavárna 47 %
➢ nové vstupy do areálu sportoviště 42 %
➢ přesun psího hřiště v rámci parku 31 %
➢ průhledy, redukce objemu keřů 28 %
➢ umělecké graffiti 25 %
➢ nové psí hřiště v blízkém okolí 24 %



NEJVÍCE KONTROVERZNÍ NÁVRHY
podle podílů respondentů, kteří odpověděli, že by tuto změnu považovali za naprosto nevhodnou

➢ umělecké graffiti 26 %
➢ kavárna 18 %
➢ prostranství pro konání akcí 16 %
➢ průhledy, redukce objemu keřů 16 %
➢ nové psí hřiště v blízkém okolí 15 %
➢ přesun psího hřiště v rámci parku 14 %
➢ zrušení asfaltové cesty 5 %
➢ nové vstupy do areálu sportoviště 5 %
➢ bezbariérová cesta parčíkem za hřištěm 2 %
➢ zlepšení osvětlení 2 %

PLUS/MINUS HODNOCENÍ
Níže jsou jednotlivé návrhy seřazeny podle celkového “plus/mínus skóre” vypočítaného následujícím způsobem: za každou odpověď
rozhodně souhlasím získává návrh 3 plusové body, za každou odpověď spíše souhlasím 1 plusový bod, za každou odpověď
spíše nesouhlasím 1 mínusový bod a za každou odpověď rozhodně nesouhlasím 3 mínusové body.

➢ zlepšení osvětlení 897
➢ zrušení asfaltové cesty 729
➢ bezbariérová cesta parčíkem za hřištěm 727
➢ nové vstupy do areálu sportoviště 572
➢ plocha pro konání akcí 475
➢ kavárna 419
➢ přesun psího hřiště v rámci parku 301
➢ průhledy, redukce objemu keřů 209
➢ nové psí hřiště v blízkém okolí 106
➢ umělecké graffiti 8



ZÁVĚRY
➔ Nejvýraznější prioritou je podle výsledků ankety zlepšení osvětlení parku. Tuto změnu by přivítalo nejvíce respondentů a současně

se jedná o změnu minimálně kontroverzní.
➔ Většina respondentů by také přivítala zrušení asfaltové cesty středem parku Antonína Engela. Proti jejímu zrušení je pouze 5 %

respondentů.
➔ Vysoké plus/mínus skóre mají také bezbariérová cesta parčíkem za dětským hřištěm a nové vstupy do areálu sportoviště.
➔ U všech návrhů vyznívají celkové výsledky pro jednotlivé změny spíše pozitivně, u většiny návrhů dokonce velmi pozitivně.
➔ Výrazněji kontroverzním návrhem je pouze umělecké graffiti na asfaltové cestě, které má přibližně stejně příznivců i odpůrců.

PŘÍLOHA - SOUHRN PODNĚTŮ Z VEŘEJNÉHO SETKÁNÍ 12. 3. 2024

CESTNÍ SÍŤ, VSTUPY
● nynější trasování není vyhovující
● chybí přístup do areálu sportoviště z Podolského nábřeží
● dlouhá široká asfaltová cesta “která nikam nevede”
● v logických směrem jsou jen vyšlapané pěšiny, často blátivé
● otevřít branku mezi dětským hřištěm a zahrádkou u Sokola
● vítán návrh nových protilehlých vstupů do areálu sportoviště

ZELEŇ
● obava z kácení stromů z kompozičních důvodů
● přebujelé křoví podél Podolské - zredukovat objem, nikoli zcela odstranit
● výraznější vegetační oddělení parku Antonína Engela od Podolského nábřeží vítáno
● záhon od “cesty nikam” směrem k vodárně postrádá smysl, zbytečně uzavírá prostor
● několikrát také zaznělo, že jakákoliv zeleň je v parku vítána a nemá být redukována z kompozičních důvodů nebo kvůli mlatové ploše.



PARK ANTONÍNA ENGELA - uspořádání prostoru
● nyní zcela bez koncepce
● omezeně využívané
● jako místo pro konání příležitostných kulturních akcí, trhů, bruslení apod. dává většině účastníků smysl. Nejvíce kontroverzní je otázka

trhů. Zaznělo, že trhy stačí na náplavce nebo na Pankráci a v parku je lepší zachovat zeleň a klid. Také zazněla obava z nepořádku
po akcích. Trhy ve Žlutých lázních pro nezájem skončily po cca dvou letech.

● výhrady některých účastníků ke zpevněnému povrchu centrální plochy (zamýšlena však propustná mlatová plocha)
● klidně by zrušili “cestu nikam” a uvítali její nahrazení logicky vedenými parkovými cestami
● graffiti na chodníku blbost
● zachovat pítka, klidně jedno nebo dvě doplnit
● vodní prvek přijímán kladně
● posilovací hřiště využíváno, vyhovuje; zachovat vzrostlé stromy u hřiště
● zaznělo také: v létě rozpálená volná plocha, nepříjemné pro pobyt, zeleň trpí
● zaznělo také: “změkčit” území, zcelit, ne ho parcelovat, “obdélníkovat”

PSÍ HŘIŠTĚ
● hojně využíváno, rozhodně nerušit
● pokud možno ani nezmenšovat, nepřesouvat - klidně naopak rozšířit, využíváno i pejskaři z jiných oblastí (dostupné parkování a psích

hřišť je po Praze málo)
● alternativně - 1x psí hřiště v parku a 1x agility hřiště za restaurací Podolka
● diskuse o povrchu hřiště - tráva je vyšlapaná, spíš hlína/bláto - raději písek?
● psí hřiště by mělo být aspoň zčásti stíněno stromy

KAVÁRNA v parku
● podle většiny účastníků přínos - bylo by kde posedět
● ale opravdu kavárna, ne stánek s rychlým občerstvením, hlasitou hudbou a pivem v kelímku
● výhrady vůči kavárně a jejímu navrhovanému umístění: obava z hluku a nepořádku, kavárna patří spíš na Nedvědovo nám., kavárna

s WC by měla být spíš u dětského hřiště, kavárna by měla být u sportoviště



OPLOCENÍ SPORTOVNÍHO AREÁLU
● různé názory od zachování současného oplocení pro zrušení oplocení směrem k nábřeží
● nově navrhované vstupy z ul. Podolská a Podolského nábř. kvitovány
● naopak v posunu plotu dále od nábřeží a vytvoření zeleného pásu nevidí účastnící velký přínos

SPORTOVNÍ AREÁL
● celkově hodnocen pozitivně, hojně využíván
● drobné intervence navrhované ve studii kvitovány
● rozhodně vybudovat zázemí správce a WC
● zaznělo také: posunout plot, aby šlo okolo projít parkem

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ A PARČÍK ZA HŘIŠTĚM
● nedávno revitalizované dětské hřiště hodnoceno kladně, oblíbené
● zachování “přírodního”, neformálního rázu parčíku se vzrostlými stromy kvitováno, stejně jako zachování možnosti venčení psů v

parčíku
● nová bezbariŕová cesta podle účastníků zbytečná - bezbariérově lze sjet po chodníku vedoucím na přechod k plaveckému stadionu
● zachovat průchodnost přes “schůdky”, tuto cestu opravit
● neotvírali by bránu směrem do parčíku
● odstranit kuřácké a pijácké lavičky v parčíku, zlepšit osvětlení?
● bariéra v podobě parkujících aut z obou stran, ani pocitově uvnitř parku to není příjemné.
● místo má málo slunečního světla a po západu slunce není využívané
● zaznělo také: chybí místo pro teenagery, možná po revitalizaci by toto mohl být prostor pro ně (ale přírodní, ne skate park)
● zaznělo také: nechat oddělené občerstvení u Sokolovny od dětského hřiště, protože občerstvení je víc “hospodského” rázu

a nekorespondovalo by to s klidným místem pro děti


